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«La cultura com a diversitat d’inquietuds, d’orígens, 
costums i sensibilitats afavoreix una riquesa i varietat 
que resulta ser l’element de cohesió d’un poble. Volem fer 
d’Ordino un referent cultural nacional i internacional»

unitsxordino

www.unitsperordino.com

El patrimoni global d’Ordino és d’una singularitat i qualitat mereixedores de molta més 
promoció i difusió en l’àmbit internacional

3 L’Esbart Valls del Nord.

WIKIPEDIA

dino sigui un referent en aquest àmbit, i 
aquí exposem algunes de les nostres pro-
postes que Units per Ordino implemen-
tarà en cas de guanyar les eleccions, amb 
especial èmfasi en escoltar les associaci-
ons d’Ordino per tal de millorar les se-
ves condicions i que puguin desenvolu-
par les seves activitats de forma que si-
guin un aparador i un factor de promoció 
interna i també de cara a fora de les nos-
tres fronteres.

El programa de la candidatura lidera-
da per Dolsa, Bringué i Armengol desta-
ca la promoció d’una agenda cultural acti-
va, en què apostaran per l’organització de 
festes folklòriques o per la diversitat cul-
tural d’Andorra, com ara la programació 
d’una festa en què es puguin reunir les di-
ferents cultures i comunitats que hi ha a 
Andorra (portuguesa, gallega, hindú, fili-
pina, anglesa, espanyola, francesa, russa, 
ucraïnesa, etc.)

La conservació, millora i promoció de 

AUnits per Ordino entenem la 
cultura com a catalitzador de 
les diferents sensibilitats i in-
quietuds de les persones i com 

a punt de trobada per a una millor i més 
propera convivència. La nostra parròquia 
té un patrimoni històric i cultural absolu-
tament singular i irrepetible.

Aquest tresor, d’una magnitud extra-

ordinària, a voltes poc valorada i molt so-
vint poc difosa, ha de ser l’element que 
defineixi la personalitat de la parròquia 
i alhora un dels reclams turístics més po-
tents, juntament amb la gastronomia i 
l’esquí, evidentment. Però el turisme cul-
tural ens interessa especialment, atès que 
estem davant d’un perfil de visitant que 
vol saber coses de la nostra història, vol 

apropar-se a les arrels i pretén submergir-
se en l’entrellat del perquè el nostre poble 
i els nostres costums són els que són i han 
estat així al llarg de segles i segles.

Afavorir el contacte amb aquestes per-
sones, arribades d’arreu i que gaudeixen 
passejant i visitant els diferents espais que 
permeten saber d’Ordino, és una de les 
iniciatives que més rendiment identitari 

La parròquia 
d’Ordino té 
un patrimoni 
històric i cultural 
absolutament 
singular i irrepetible

ens permetrà assolir.
Les representacions i trobades de l’es-

bart Valls del Nord, les mostres folklò-
riques arribades de diferents zones del 
món, els aplecs musicals, les escenifica-
cions dels tradicionals contes, faules i lle-
gendes i tants altres esdeveniments fan 
d’Ordino un territori únic.

Com hem dit abans, volem que Or-

les festes i tradicions ordinenques (la nit 
de la candela, espectacles de l’Esbart Valls 
del Nord, la festa de l’ossa, contrabandis-
tes, carnestoltes, les festes majors, el con-
tradans, les falles, etc.) seran al capdavant 
de la llista de prioritats d’Units per Or-
dino.

També, i com no pot ser d’altra for-
ma, continuarem coordinant-nos amb 
govern per millorar la programació de 
concerts musicals, amb promoció d’artis-
tes locals i internacionals mensualment 
a l’auditori nacional, que en trobar-se a 
Ordino podria veure augmentada la se-
va utilització i ajudaria a promocionar, en 
doble sentit, Ordino i el país en general.
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«Estic content de veure força gent 
jove a les candidatures dels partits que 
concorren aquests comicis comunals»

UNITS PER ORDINO

–Quina és o ha estat la seva experiència 
política?
–Em vaig presentar en les últimes elecci-
ons comunals amb X Ordino, el 2019, que 
és bona part de l’equip que ara forma Units 
Per Ordino. Aquesta vegada hem aconse-
guit que se sumin al projecte noves cares, 
amb ganes i experiència en altres eleccions.

-Què l’ha portat a presentar-se ara en 
una llista i fer política?
–Sempre m’ha agradat la política, l’he vis-
cut a casa des de petit, el meu pare va ser 
conseller i cònsol i la meva mare segon còn-
sol, i altres familiars també han estat sem-
pre molt implicats en la vida política An-
dorrana. Crec que si no estem satisfets en 
com s’està gestionant Ordino, és la nostra 
obligació presentar-nos, defensar els nos-
tres principis i el nostre programa i, si sor-
tim elegits, treballar de valent per a asso-
lir els nostres objectius, i sentir-nos orgu-
llosos de la feina feta i d’haver contribuït 
a deixar la parròquia millor del que la tro-
bem. Estem molt satisfets de l’equip que te-
nim, que uneix diferents sensibilitats, pe-
rò tots compartim la voluntat de millorar 
la parròquia.

-Creu que la política comunal és el camí 
d’inici en el món de la política al país?
–De ben segur que ho ha estat en molts ca-
sos. La política parroquial és molt més pro-
pera al ciutadà i crec que és el lloc on do-
nar solució a problemes reals que tots po-
dem tenir el dia a dia. La política nacional 
és on es tracen les línies mestres de cap on 
es vol que vagi el país, ho trobo fascinant, i 
tot un repte.

-Com veu la relació dels ciutadans envers 

EDGAR PUJAL. Hoteler i empresari. Li agrada l’esqui, la música, els Legos i viatjar. Gaudeix d’Arcalis 
sempre que pot.

«La nostra voluntat és col·laborar amb Govern per rehabilitar Casa Rossell per fer que torni a 
lluir com es mereix i, alhora, que doni servei a la parròquia»

«Si no ens agrada 
com es gestiona 
Ordino, cal 
presentar un nou 
projecte»
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la política i els assumptes de la cosa pú-
blica?
–Veig una certa desafecció, especialment 
en la joventut. Andorra ha crescut i és més 
difícil tenir la proximitat amb la ciutada-
nia, amb la qual gaudíem fa anys. No obs-
tant això, crec que es poden millorar els ca-
nals de comunicació entre la població i les 
institucions. També estic content de veure 
força gent jove entre els partits que concor-
ren aquests comicis comunals.

-I que ens proposa el seu programa en els 
temes que li pertoquen?
–A mi em toca urbanisme, tema molt sen-
sible i d’actualitat.

Ara fa quatre anys, al llarg de la cam-
panya electoral del 2019, vam pregar a la 
majoria que no aprovés el pla d’urbanisme 
que tenien preparat, perquè obria les por-
tes a l’especulació derivada d’una construc-
ció sobredimensionada. Malgrat les nos-
tres recomanacions, el pla d’urbanisme es 
va aprovar en el darrer moment del man-
dat, el desembre de 2019.

Tots hem vist el resultat: una construc-
ció desmesurada, i, encara avui dia, que-
den aproximadament 25.000 m² amb lli-
cència d’edificació (més de 340 pisos), i cap 
d’ells a preu assequible.

Amb el nostre suport, l’any 2022, es va 
poder frenar aquesta especulació per mit-
jà d’un seguit de noves regulacions tem-
porals, com ara la rebaixa d’una planta i 
l’augment de l’espai de separació entre edi-
ficis i, posteriorment, en aquest mateix any 
2023, la prohibició de tramitar cap nou 
pla parcial ni projecte d’urbanització. A les 
acaballes de l’actual mandat, s’ha confec-
cionat un nou pla d’urbanisme què serà 
aprovat definitivament en el proper man-
dat.

Revisarem amb detall el nou pla d’ur-
banisme a fi d’assegurar-nos que sigui just 
per a tothom i que vetlli pels interessos, 
presents i futurs, d’Ordino.

-Més aspectes relacionats amb aquest 

DE PROP

Un llibre

Els pilars de la terra

Un programa de televisió

Una sèrie, Peaky Blinders

Una xarxa social

Instagram

Un menjar

Arròs de muntanya

Una beguda

Cola

Un indret de la parròquia

Arcalís

Un animal

El cavall

Un grup musical

Aerosmith

Una ciutat del món

Singapur

Un país

Itàlia

Un fet històric

La caiguda del mur de Berlín

Un/a personatge

Winston Churchill

Un/a esportista

Nimsdai Purja

àmbit?
–Col·laborarem amb Govern per rehabili-
tar Casa Rossell, perquè torni a lluir com es 
mereix i doni servei a la parròquia. Posarem 
a disposició de propietaris i comunitats de 
veïns, un servei gratuït d’assessorament per 
a la instal·lació de panells solars en teula-
des. Reprendrem els projectes de produc-
ció hidroelèctrica que es poden fer a Ordi-
no, amb col·laboració publico-privada.

-Sembla que ho tenen ben clar tot plegat?
–I tant! Ordino i Andorra s’enfronten a 
molts reptes que definiran el futur del pa-
ís. Vivim en un moment d’incertesa geopo-
lítica gens fàcil, però Andorra s’ha de cen-
trar en els problemes que afecten realment 
la seva població, i donar-hi la millor solu-
ció possible.

-Molta cosa a fer, oi?
–Molta! Tenim l’equip i les ganes, i farem el 
millor per Ordino.

-Li resta algun tema a tocar en el que po-
dria ser el seu espai de responsabilitat?
–Qualsevol actuació que es faci a la parrò-
quia afecta l’urbanisme i viceversa. Un dels 
temes centrals del nostre programa és el la-
boratori P3 que el Govern vol construir al 
prat de la Farga. Aquest assumpte no s’ha 
portat amb transparència i no s’ajusta al 
model que volem per Ordino. És per ai-
xò que, si sortim elegits, farem un referèn-
dum en què els ciutadans puguin decidir 
amb tota la informació damunt de la taula.

-Com visualitza vostè la nit electoral si al 
final resulten ser guanyadors?
–Rodejat dels meus companys de partit, 
amics i família, brindant per la feina ben fe-
ta. Després, un merescut descans i comen-
çant a treballar per la parròquia.

-I si la cosa no surt com esperen i perden?
Esperem que no sigui així! Continuarem 
treballant de cara al futur, tant en l’àmbit 
parroquial com nacional.
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REUNIÓ PÚBLICA
CENTRE DE CONGRESSOS D’ORDINO

DIJOUS 
14 DE DESEMBRE

20.30 H.


